
P R O T O K Ó Ł   Nr XX/08  
 
z dwudziestej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu                       
5 marca 2009  w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem radnego 
Grzegorza Wawrzonkowskiego - Przewodniczącego Rady Gminy.  
======================================================= 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 05 - zakończono o godz. 1305. 

 
Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15 
 

Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 
 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3. Pani Marianna Michalska  - Skarbnik Gminy 
4. Pan Bogusław Sokalski - Radca Prawny. 
5. Kierownicy referatów i pracownicy Urzędu Gminy  
6. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . .   - 35 
7. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . .  -   8 
  
 

P R Z E B I E G     O B R A D :  
                                        

Ad.pkt.1. 
 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając 

obrady przywitał wszystkich przybyłych radnych, zaproszonych gości, 
pracowników Urzędu Gminy oraz  sołtysów.          
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił 
radnych o zgłaszanie wniosków i uwag do przedstawionego porządku obrad.  

śadnych uwag nie zgłaszano.  
Porządek dzienny obrad przyjęto w zaproponowanym brzmieniu: 
 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XIX zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji w okresie 

międzysesyjnym.  
6. INTERPELACJE  RADNYCH. 



7. Uchwalenie  budŜetu gminy Karniewo na 2009 rok.  
      a) wystąpienie Wójta Gminy, 
 b) dyskusja, 
      c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia  budŜetu gminy Karniewo na 

2009 rok 
8.  Ocena funkcjonowania Gminnego Ośrodka Kultury w Karniewie  za 2008 

rok. 
      9.  Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji Gminnego Planu Gospodarki 

Odpadami dla gminy Karniewo za lata 2007 - 2008.  
10. Ustalenie ekwiwalentu dla członków ochotniczej straŜy poŜarnej.  
     a) podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla   
 członka ochotniczej  straŜy poŜarnej, który uczestniczył w działaniu 
 ratowniczym lub   szkoleniu  poŜarniczym organizowanym przez gminę 
 lub Państwową  StraŜ PoŜarną. 

11. Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli. 
   a) podjęcie uchwały w sprawie zasad wynagrodzenia nauczycieli, ustalenia    

           regulaminu określającego  wysokość oraz szczegółowe warunki 
 przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za 
 warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a takŜe 
 wysokości, szczegółowych  zasad przyznawania i wypłacania dodatku 
 mieszkaniowego 

 12.  Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian  
        miejscowego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego gminy   
        Karniewo.  

   13. Odpowiedzi na interpelacje radnych 
  14.  Wolne wnioski i zapytania. 
 15.  Zamknięcie obrad.    
 
Ad.pkt.3. 
                

Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest 
do wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem obrad.  
Poprosił o zgłaszanie uwag i wniosków co do jego treści. 
Przewodniczący pytał, kto jest za odczytaniem protokołu. 

PoniewaŜ nikt z radnych  nie wnioskował o odczytanie protokołu ani  nie 
zgłaszał Ŝadnych uwag - radni jednogłośnie przyjęli protokół z XIX zwyczajnej 
sesji, odbytej w dniu  17 grudnia  2008 roku.  
 
Ad.pkt.4. 
           
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności 
Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.   
 Na początku przeprosił Panią sołtys Karniewa za to przyjęła całe opium 
przyjęła na siebie i wysłuchała wszystkich uwag co do podatku od 
nieruchomości.  Wójt nie odpowiada za wszystkie plagi jakie są w tym państwie 
– powiedział Pan Stopa.   



 Pan Wiesław Ochtabiński odczytał treść pisma z jakim Wójt Gminy 
wystąpił do Starosty Makowskiego w sprawie  wprowadzonej zmiany 
klasyfikacji gruntów w miejscowości Karniewo.  Odczytał równieŜ odpowiedź 
Starosty w tej sprawie. 
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy zapoznał uczestników obrad z treścią 
odwołania – skargi złoŜonej przez mieszkańców wsi Karniewo oraz treścią 
artykułu jaki ukaŜe się w Kurierze Makowskim. Wiem, Ŝe wójt nie odpowiada 
za wszystkie plagi państwa, ale tak właśnie się stało. Nie przedstawiałem 
projektu uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości, dlatego  Rada 
Gminy nie podejmowała uchwały. Nie zmieniała stawek podatku, które 
obowiązują w wysokościach roku 2008.   Tak jak państwo widzicie, sprawa 
zostanie przekazana do Kolegium Odwoławczego i na pewno się wyjaśni.  
 Radny Andrzej Chełchowski  pytał, co dalej dzieje się z tematem 
wysypiska śmieci w  Pawłowie, bo jak widać wszystko stoi w miejscu. Tyle było 
juŜ podejmowanych uchwał i nadal nic. Z mojej informacji, to prędzje ruszy 
wysypisko w Hilinach niŜ w Ciechanowie.  
Uczestniczył Pan Wójt w spotkaniu z Marszałkiem w Krasnem – kontynuował 
radny Chełchowski, czy prawdą jest, Ŝe Pan Marszałek zaoferował Ŝe będzie 
współuczestniczył w odnowie grobowców, które znajdują się w podziemiach 
kościoła.?.    

Do przedstawionej przedmiotowej  informacji uczestnicy obrad Ŝadnych 
uwag nie wnosili.  
 (informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu)   
 
Ad.pkt.5.  
  

Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne 
informacje o działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym.  

 
 Radna Barbara Kuczyńska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła posiedzenie                
w dniu 16 lutego 2009 r, na którym omawiano i analizowano  materiały sesyjne w 
przedmiocie:  
1)  projekt budŜetu gminy na  2009 rok, 

  2)  sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Karniewie za  
       2008 rok 
  3)  sprawozdanie z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami dla  

     gminy Karniewo  za lata 2007   – 2008.  
 4)   projekty uchwał w sprawach: 

-  przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu ogólnego           
zagospodarowania przestrzennego gminy Karniewo.  

      -  wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członka ochotniczej straŜy    
          poŜarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu    
          poŜarniczym organizowanym przez gminę lub Państwową StraŜ PoŜarną. 

  -  projekt regulaminu wynagradzania nauczycieli. 
W posiedzeniu uczestniczyli dyrektorzy placówek oświatowych  



PowyŜsze materiały zaopiniowano pozytywnie.  
 

 Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, BudŜetu  i 
Finansów. Komisja w dniu 18 lutego 2009 roku , podobnie jak Komisja 
Zdrowia  analizowała  wszystkie materiały sesyjne.  

 Wszystkie materiały sesyjne oraz projekty uchwał zaopiniowano 
pozytywnie.  

Radny Andrzej Chełchowski  – Komisja Rolnictwa, Przemysłu i Usług, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej odbyła posiedzenie w 
dniu 17 lutego br.,  na którym  szczegółowo analizowano – jak poprzednie 
Komisje, projekty wszystkich materiałów będących przedmiotem obrad 
dzisiejszej sesji. Analizując projekt budŜetu gminy na 2009 rok, kaŜdy powie, Ŝe 
chciałoby się duŜo więcej, ale moŜna tyle zaplanować zadań, ile mamy środków 
finansowych.  Ja uwaŜam, Ŝe przy realizacji zadań związanych z remontami dróg 
nie powinno się dzielić wsi, by nie wyszło tak jak w Zakrzewie. Na ten rok 
planuje się wykonanie utwardzenia drogi w Chełchach Kmiecych na odcinku 
800 metrów. Pozostanie odcinek ok. 300 metrów, który nie będzie wykonany. 
Czy nie moŜna tego zrobić za jednym razem, bo jak zostanie to juŜ zostanie. 
Chodzi o drogę do Państwa Pyrów.    

Wszystkie omawiane materiały  sesyjne zaopiniowano pozytywnie. 
Dobrze byłoby Ŝeby obydwa wnioski jakie zostały złoŜone zostały załatwione 
pozytywnie.  
  Radna Jadwiga Witkowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – w 
dniu 20 lutego odbyło się posiedzenie Komisji, na którym dokonano kontroli  w 
zakresie zatrudnienia i realizacja planu wynagrodzeń w Zespole Szkolno-      
Przedszkolnym  w Karniewie, gdzie ogółem jest zatrudnionych 38 nauczycieli, 
w tym pełnozatrudnionych – 27.  
Pod względem awansu zawodowego są: 
1. Mgr dyplomowany     11 
2. Mgr mianowany       4 
3. WyŜsze zawodowe mianowany      2 
4. WyŜsze zawodowe dyplomowany      2 
5. Magister kontraktowy      6 
6. WyŜsze zawodowe kontraktowy    1    
7. Pozostałe kwalifikacje mianowany    1    
 Niepełnozatrudnieni    11 
1. Mgr dyplomowany               3 (technika, pedagog, logopeda  
2. Mgr mianowany      2 (j. Angielski, przyroda) 
3. Mgr kontraktowy      4 
4. Mgr staŜysta        1 (psycholog) 
5. Pozostałe kwalifikacje mianowany     1 (chór)  
 Kontrolę przeprowadzono na miejscu w szkole, oglądając i lokale i listy 
płac.  
 Oceniając realizację zadania inwestycyjnego związanego z remontem 
oczyszczalni ścieków w Karniewie stwierdzono, Ŝe ogólny koszt wykonanych 
robót remontowych to 204.454.152 zł. Dodatkowo wykonano docieplenie dachu 



10 cm styropianem + papa termozgrzewalna za cenę 24.984 zł. Otrzymana 
dotacja została rozliczona. Wewnątrz budynku jest juŜ ładnie.  
Została tylko do wykonania poprawa elewacji zewnętrznej. 

Dziękuję wszystkim przewodniczącym Komisji. Takie są fakty – 
stwierdził Przewodniczący Rady, a z faktami się nie dyskutuje. Wójtowi                     
i pracownikom naleŜy się podziękowanie i wsparcie, bo budŜet 2008 roku 
wykonany jest bardzo dobrze. Myślę, Ŝe to wsparcie jak nie dzisiaj to będzie 
innym razem.    
 
Ad.pkt.6. 
  
 Radny Andrzej Chełchowski – radny ze wsi Chełchy Klimki: 
-  droga Chełchy Iłowe – Zaręby. Tam juŜ nie moŜna przejechać. Trzeba się nad     
    tą drogą zastanowić i dokonać właściwej naprawy. Czy będą takie moŜliwości    
    w 2009 roku?.  
- Przychodzi do mnie mieszkaniec naszej wsi Pan Szlaski w sprawie naprawy 

drogi do Chełch Jakus i Rutek. Tam posypywanie  Ŝwirem nic nie daje. Tam 
trzeba wywieźć porządnie Ŝwirem i wyrównać. Pan Wójt musi się do tego 
ustosunkować.  

- Autobus chodzi przez Kilimki do Łukowa  przez oba  Leśniewa i do Rutek. 
Jakby jakieś środki wygospodarował i ten odcinek drogi koło Szlaskiego 
wyremontował, moŜna byłoby puścić autobus i wtedy przejeŜdŜałby 1,5  km  
a nie 6,5 km co musi przejeŜdŜać. Wtedy byłby zadowolony ten człowiek i 
jak i gmina będzie miała korzyści. .  

- Śmieci przy drodze Karniewo – Chełchy Iłowe. Jeśli to nie będzie zrobione – 
jeden z mieszkańców piątego okręgu wyborczego powiedział, Ŝe tak wójta 
obmaluje. Czy będzie coś robione w tym kierunku. Ludzi nie obchodzi czyja 
to jest droga.  

- Oglądałem program telewizyjny, w którym była mowa o utylizacji eternitu. Z 
wypowiedzi wynikało, Ŝe gmina nie moŜe sama zrobić nic.    Czy Związek 
Gmin Ziemi Makowskiej nie mógłby zająć się tematem utylizacji eternitu?.   

   
Radny Michał Jasiński – szkoła w Łukowie jest wyszacowana na 400 tyś. 

zł. Teraz główne pytanie – kiedy będzie przetarg na sprzedaŜ mieszkań, czy jest 
juŜ planowany termin. Mieszkańcy mają Ŝal, Ŝe nie mają Ŝadnej bonifikaty, bo 
nie mieli umów na stałe i nie będą mogli skorzystać z upustów przy zakupie. 
Chodzi tu o rodziny nauczycielskie, które swoje pieniąŜki w te mieszkania 
zainwestowali. Starsi mieszkańcy przypominają o bardzo duŜym wkładzie 
mieszkańców w budowę tego obiektu. Myślimy, Ŝe większość środków 
uzyskanych ze sprzedaŜy wróci do naszej wsi. Czy będzie taka moŜliwość.      
 Radna Danuta Karkowska – odcinek drogi Czarnostów - Szwelice  jest juŜ 
prawie nieprzejezdny. Czy będą moŜliwości wyremontowania tego odcinka.? 
Ad.pkt.7. 
  
 Wójt Gminy zabierając głos powiedział, Ŝe budŜet gminy jest 
najwaŜniejszą uchwałą w roku. Dziś mogę powiedzieć, Ŝe jestem radośniejszy, 



bo słyszeliście państwo jakie opinie przedstawili Przewodniczacy Komisji.  
Następnie Pan Stopa odczytał swoje wystąpienie.  
 (wystąpienie stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 Zgodnie z propozycją Wójta – Sekretarz Gminy Pan Wiesław Ochtabiński 
odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie przedłoŜonego 
projektu budŜetu.  
 Skarbnik Gminy wyjaśniła, iŜ te uchybienia, jakie były wskazane w opinii 
RIO są juŜ usunięte. Były to błędy przy przepisywaniu. BudŜet w porównaniu do 
projektu z listopada 2008 roku zwiększa się o 509 zł. 
 BudŜet Gminy jest bardzo szczegółowo opisany – stwierdził 
Przewodniczący Rady Gminy. Ten budŜet jest bardzo dokładnie wyliczony, ale  
moŜe być zagroŜony, jeŜeli nie otrzymamy pieniędzy jakich zakładaliśmy np. z 
Urzędu Marszałkowskiego. Najbardziej mogą być zagroŜone zadania 
inwestycyjne. Są poskładane wnioski ale  utknęły po ocenie merytorycznej, 
nadal wszystko leŜy. Dlatego uwaŜam, ze pewne zagroŜenia dla 100 procentowej 
realizacji budŜetu zarysowują się.  Są pewne pieniądze przygotowane w naszym 
budŜecie ale dobrze byłoby ze swoich środków tylko dołoŜyć.  Są planowane 
powaŜne zadania, oby się tylko udało to zrealizować. Wszystko przecieŜ 
kosztuje, muszą być zapisane stałe wydatki jak: urząd gminy, oświata, kultura, 
oświetlenie uliczne – to przecieŜ prawie 200 tyś złotych, utrzymanie 
oczyszczalni ścieków – 150 tyś zł.    O podpisywaniu uchwał - ja podpisuje 
wszystkie uchwały, łaski nikomu nie robię, bo jestem Przewodniczącym Rady. 
Radni juŜ dawno sygnalizowali, Ŝe z podatkiem w Karniewie będą problemy. JuŜ 
są. To zostało odczytane.  ale my nie podejmowaliśmy Ŝadnej uchwały 
podwyŜszającej stawki podatku od nieruchomości na 2009 rok. Obowiązują 
stawki w wysokościach przyjętych uchwałą w 2007 roku. To jest zgodne z 
ustawą, Ŝe w przypadku nie uchwalenia nowych stawek, obowiązują stawki z 
roku poprzedniego. Nie dzielimy mieszkańców na lepszych i gorszych, ale my 
jako radni podtrzymujmy swoje zdanie. Wszyscy dbamy o zrównowaŜony 
rozwój gminy. Nie będziemy mieli pieniędzy nie będzie nic robione.  Ja nie 
neguję tego budŜetu, ale  Panie Wójcie  proszę konsekwentnie realizować ten 
budŜet, by na koniec roku udało się nam wszystko zrealizować.   
 Głosów w dyskusji nie zabierano.   

Następnie radny Grzegorz Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XX/115/08 w sprawie uchwalenia 
budŜetu Gminy Karniewo na 2009 rok , w brzmieniu załącznika nr 3 do 
protokołu.   

      
Ad.pkt.8. 
 

Przewodniczący Rady poprosił o zabieranie głosów w dyskusji nad 

sprawozdaniem z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Karniewie za 2008 
rok.  

PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu – radny Grzegorz 
Wawrzonkowski poprosił o przegłosowanie informacji. Rada jednogłośnie   



przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Karniewie 
za 2008 rok do zatwierdzającej wiadomości.  

(Sprawozdanie stanowi załącznik  nr 4 do protokółu.)  
 
 Ad.pkt.9.    
 

 Radni i uczestnicy obrad nie zabierali głosu w dyskusji w przedmiotowej 
sprawie, Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie sprawozdania. Radni 
jednogłośnie przyjęli sprawozdania z realizacji Gminnego Planu Gospodarki 
Odpadami dla gminy Karniewo za lata 2007 – 2008 do zatwierdzającej 
wiadomości, w brzmieniu załącznika Nr 5 do protokółu.  
   
Ad.pkt.10.    
 
 Pan Józef Stopa zabierając głos informował, Ŝe ekwiwalent dla straŜaków 
przysługiwał juŜ od dawna. Nasi ochotnicy jednak corocznie rezygnowali, po to 
by mogły ze środków zaplanowanych w budŜecie mogły korzystać wszystkie 
jednostki, z przeznaczeniem na inne cele. Teraz tak być nie moŜe wysokość 
ekwiwalentu musi być ustalona. Proponujemy niewielkie stawki ale być muszą.  
 Następnie radny Grzegorz Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. 
 Rada 14 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się” podjęli  uchwałę                 
Nr XX/116/09  w sprawie wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członka 
ochotniczej  straŜy poŜarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub   
szkoleniu  poŜarniczym organizowanym przez gminę lub Państwową  StraŜ 
PoŜarną, stanowiącą załącznik nr 6 do protokółu. 
       
Ad.pkt.11.    
  

Pamiętamy wszyscy, Ŝe regulamin wynagradzania nauczycieli był 
uchwalany w m-cu grudniu – mówił Pan Stopa. Zmieniły się przepisy i dlatego 
my musimy zmienić uchwałę. Zmiana polega na wykreśleniu tylko na rok 2009. 
Projekt uchwały jest pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatowy ZNP. 
śadnych innych zmian nie ma. ZNP    

       Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady treści uchwały,  radni w 
wyniku głosowania jednogłośnie (15 głosami za) podjęli  uchwałę                             
Nr XX/1117/09 w sprawie zasad wynagrodzenia nauczycieli, ustalenia 
regulaminu określającego  wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 
niektórych innych składników wynagrodzenia, a takŜe wysokości, 
szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego 
stanowiącą  załącznik nr 7do protokółu..   
 
Ad.pkt.12.    
  
  Przystąpienie do wprowadzenia zmian w planie zagospodarowania 
przestrzennego gminy omówił Pan Stanisław Jabłonowski. Wpłynęło kilka 



wniosków  o zmiany ale nie wszystkie mogą być rozpatrywane, bo ich realizacji 
wymaga zmiany studium uwarunkowań, co wiąŜe się z kosztami.  Ale 
mieszkańcy tego wymagają.  
 Nikt z uczestników obrad nie zabierał głosu w dyskusji.  
Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady treści uchwały,  radni w wyniku 
głosowania jednogłośnie (15 głosami za) podjęli  uchwałę    Nr XX/118/09                
w sprawie wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członka ochotniczej straŜy    
poŜarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 
poŜarniczym organizowanym przez gminę lub Państwową StraŜ PoŜarną , 
stanowiącą załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad.pkt.13.    
 

 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje wyjaśnił między innymi: My wszyscy jesteśmy od tego by 
wysłuchiwać mieszkańców i pomagać im w załatwianiu roŜnych spraw. Część 
odpowiedzi juŜ udzieliłem w swojej wypowiedzi.  

- Odnośnie interpelacji dotyczącej remontu dróg – będą ogłaszane przetargi 
na odcinki przyjęte do realizacji w 2007 roku. Jeśli zostaną środki to 
będziemy starali się zrobić jak najwięcej 

-  wysypisko śmieci – to jest bardzo waŜna sprawa, ale juŜ wszystko jest na 
dobrej drodze. Jest to duŜa inwestycja. Środki finansowe juŜ otrzymali. 
Jeśli będzie taka potrzeba to poprosimy Pana Gąsiorowskiego na kolejną 
sesję celem przybliŜenia nam tej sytuacji. Czy w Chylinach będzie 
budowane wysypisko oficjalnie nie ma takiej informacji. Wiemy, Ŝe 
starostwo powiatowe chce wszystkie wysypiska na terenie powiatu 
zamknąć.  

- Spotkanie w Krasnem. To była szersza sprawa To Wójt gminy chce 
pomoc księdzu w osuszeniu katakumb. Tak jak marszałek dawał środki na 
zabytki mogą skorzystać im oni. Marszałek nie powiedział o udzieleniu 
pomocy ani tak ani nie. W Krasnem potrzeba jest bardzo duŜo środków 
finansowych. Tam jest siedziba rodowa Krasińskich.  Artykuły w gazetach 
nie są dla nas wykładnią. Nas obowiązują ustawy.  

- Nie dzielić wsi. To jest bardzo trudne, bo dróg mamy do zrobienia jeszcze 
duŜo. Myślę, ze jakieś rozwiązanie znajdziemy. Jeśli będą środki na 
pewno zwiększymy zakres remontowanych dróg.    

- Droga Chełchy Iłowe – Ja teŜ tam często jeŜdŜę. Myślę, Ŝe wszystkie 
drogi są na okresie gwarancji i wiosną będą poprawione.  

- Czynione są starania, by składowisko eternitu zlokalizować w Kalinowcu  
na terenach po byłej cukrowni Krasiniec. Czy to będzie funkcjonowało 
trudno powiedzieć. My będziemy musieli się zastanowić, czy nie 
zrezygnować z przynaleŜności do tego związku.  

- Śmieci w rowach przydroŜnych – to jest droga powiatowa. My mamy 
problem co będzie ze śmieciami w Gościejewie, bo tam jest kłopot.     

Odnośnie interpelacji dotyczącej Pana Szlaskiego – udzielimy 
odpowiedzi na piśmie, zgodnie z Ŝyczeniem Pana Radnego Chełchowskiego.  



- szkoła w Łukowie. Jako radni wiemy, Ŝe wójt moŜe zawrzeć umowę 
dzierŜawy na okres nie dłuŜszy jak 3 lata. Jeśli na dłuŜszy okres – to juŜ 
decyduje rada Gminy.  
Po otrzymaniu wyceny zorganizowaliśmy spotkanie z mieszkańcami tego 
budynku. Mieszkańcy maja roŜne pomysły, ale nie wszyscy chcą je 
wykupić.  Nie wszyscy są tym zainteresowani. JeŜeli ktoś zrezygnuje to co 
z tym zrobić. Nie zmuszamy ich do natychmiastowego podjęcia decyzji.   
JeŜeli sprzedamy to na pewno jakieś środki byłyby przeznaczone dla wsi 
Łukowo.Zapomniałem powiedzieć, Ŝe w czerwcu będą wybory do 
europarlamentu i chcemy pozostawić obwody głosowania takie jak były 
dotychczas. W Łukowie myślimy zrobić w świetlicy OSP lub w 
bibliotece. Nie chcemy likwidować obwodu.  

- droga Czarnostów – Szwelice, jeŜeli będą środki to moŜe uda się to zrobić.       
Są w budŜecie zaplanowane środki na bieŜące utrzymanie dróg.   
 
 Ja jednak prosiłbym wszystkich o wyrozumiałość jeśli chodzi o drogi 

powiedział Pan Stopa. Wszyscy wiemy Ŝe na początku wiosny z drogami są 
problemy. Jak wszystko obeschnie stan nawierzchni naszych dróg znacznie się 
poprawi. Rolnicy teŜ winni szanować nasze drogi i w tym czasie nie wywozić 
obornika.  

Interpelanci nie Ŝądali udzielenia dodatkowych wyjaśnień na piśmie.  
 
Ad.pkt.14.    
  
 Pan Andrzej Rosa poinformował wszystkich uczestników obrad, Ŝe jest 
pracownikiem Ośrodka Doradztwa Rolniczego na teren gminy Karniewo. 
Przedstawił godziny swojego urzędowania oraz  omówił po krotce zakres swojej 
pracy.  
 Sołtys wsi Milewo-Malonki pytał, czy w 2009 roku będzie utwardzana 
droga do Malonk? 
 Przyjęty jest program w zakresie utwardzania dróg – wyjaśniał Pan Stopa, 
według którego ta droga będzie wykonana w 2010 roku.  
 Czy będzie robiona droga do Wypych – pytał Sołtys wsi Wypych? Co w 
sprawie kończenia inwestycji gminnych – czy było to na spotkaniu w Krasnem.  
 Pan J. Stopa wyjaśnił, ze w 2010 roku na pewno ta droga będzie robiona. 
To jest przyjęte w planie. W ubiegłym roku ta droga teŜ była remontowana.  
 Następnie Przewodniczacy Rady wypowiedział się na temat remontów 
dróg gminnych.  
 Pan Edward Cejmer – sołtys wsi śabin Łukowski wypowiedział się na 
temat budŜetu gminy, istniejących zagroŜeń jego realizacji, jak równieŜ zwracał 
się do Wójta o pełną realizacje przyjętych zadań w zakresie drogownictwa.   
 Pan Tadeusz Jędrychowicz – mieszkaniec wsi Karniewo, niezadowolony z 
decyzji jaka podjęliście, nadal nie zrozumiałe jest dla mnie to, Ŝe uchwały na 
2009 rok nie ma. Czy stawki się zmieniają czy teŜ nie , to taka uchwała powinna 
być i powinien być protokół z głosowania. Rozumie, Ŝe Wójt co mógł to robił 
jako władza wykonawcza. Odwołał się od pisma, którego ja nie widziałem. Pan 



Sekretarz nie podał liczby mieszkańców, którzy podpisali tą petycję – ok. 120 
osób. Procedura została podjęta w Sposb formalny.  Ja rozumię nadal, Ŝe Wójt 
jest postawiony przez Radę Gminy pod pręgierzem i jakieś gratulowanie 
wypełniania tego budŜetu jest fałszywe.  
 
 śadne pismo do Przewodniczącego od mieszkańców nie wpłynęło, wiec 
nie mogłem udzielić Ŝadnej odpowiedzi – wyjaśniał radny Grzegorz 
Wawrzonkowski. Uchwała z listopada 2007 roku obowiązuje i jest prawomocna 
w roku 2008 i 2009. To jest zgodne z prawem. Taka uchwała jest. 
Dzisiaj uchwaliliśmy największa uchwałę w roku.  Na tym budŜecie będziemy 
pracowali przez cały rok. Wykonawcą budŜetu jest Wójt, a my jesteśmy od tego 
by pilnować, Ŝeby był właściwie wykonany. JeŜeli na inwestycje jest zapisane 
ponad 2 mln zł. to jak mam nie gratulować takiego budŜetu. Ja zapraszam za rok 
gdzie będziemy oceniali wykonanie budŜetu i jeŜeli ja będę tak cukierkowy jak 
dzisiaj, to proszę mnie wtedy skrytykować, Ŝe nie dopilnowałem wykonania 
budŜetu. Wydaje mi się, ze gest uściśnięcia ręki  nie jest jakimś pręgierzem.  
 Wiadomym jest, Ŝe jak ktoś wogole nie płacił za działki a teraz będzie 
musiał to jest poruszenie – kontynuował radny Wawrzonkowski.  
 Geodezja z Makowa nie pytała się czy chcemy tych zmian czy nie tylko 
zrobili. Zrobili tylko jedną rzecz źle, dlaczego nikt z mieszkańców nie wiedział, 
Ŝe przez to będą zmiany podatkowe.  
 Jest złoŜona skarga do SKO w Ostrołęce niech się do tego ustosunkuje – 
powiedział Pan Stopa.   
          Nie z pretensją do Rady – powiedział radny Andrzej Chełchowski, tylko 
do tego kto zlecił aktualizacje gminy. Top jest bardzo powaŜna sprawa, ale Rada 
Gminy obniŜyła prawie o 50 % stawki dzięki czemu jest 20 groszy a nie 37. To 
nie rada się przyczyniła to tego. 
 Barbara Perzanowska – Inspektor d/s podatków i opłat wyjaśniała, Ŝe  ja 
naliczając podatek muszę mięć grunty, które daje mi geodezja. Ja nie mogę 
inaczej naliczać, tylko zgodnie z wykazem gruntów geodezyjnym.  
 W dalszej części dyskutowano na temat aktualizacji gruntów, naliczania 
podatku itp.     
 Andrzej Wyrzykowski jako mieszkaniec Karniewa stwierdził, ze 
procedury były prowadzone niewłaściwie. Nie było dokładnych wyjaśnień. 
Mieszkańcy nie mieli szans odwołania się. Nie wydano decyzji kaŜdemu 
mieszkańcowi. Ja byłem juŜ u Pana Iwińskiego i usłyszałem dlaczego nie 
odwołałem się w czasie. Gmina tu nie ponosi winy. Starosta wydał jedną decyzję 
dla wszystkich mieszkańców.     
 Pan Jan Mordwiński w swojej wypowiedzi podkreślił, ze nie chodzi tu o 
przerzucaniem odpowiedzialności. Płaci się pięć razy więcej, to rodzi niepokój.  
Karniewo jest takie same jak Tłucznice czy Chełchy Kmiece. WaŜne są i  inne 
miejscowości.  
 Pan Truszczyński Miron mieszkaniec Karniewa – podkreślił, Ŝe stawki 
podatków winny być jednakowe na terenie całej gminy, a nie ślizgać się na 
najbiedniejszych.  
 



 Radny Wiesław Lipowski – radny Rady Powiatu wyjaśniał, ze na 
wszystkie pytania nie udzieli odpowiedzi, ale to jest zadanie rządowe, wojewoda 
daje na to środki. Tyle daje pieniędzy Staroście, Ŝe wystarczy na dwie gminy. 
Robione są miejscowości gminne i najczęściej dwie w roku. Wiem, Ŝe to jest 
pewna niesprawiedliwość, ze w Karniewie będą płacili więcej na działki niŜ w 
innych miejscowościach, ale tyle starosta ma pieniędzy. To było robione na 
pewno zgodnie z prawem.  

Ja nie otrzymałem Ŝadnego pisma, nie byłem powiadomiony.  – 
powiedział radny Waldemar Zając. Takiej informacji nie ma nikt z 
mieszkańców.   
 Wniosek nasuwa się jeden – powiedział Przewodniczacy Rady, Ŝeby 
zaprosić Geodetę Powiatowego by udzielił wyjaśnień. Myślę, Ŝe na ten temat 
będziemy dyskutowali jeszcze na następnej sesji.  
   
Ad.pkt.15.    
  

Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 
wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady XX zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  
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